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Geachte raad, 

 
 
Naar aanleiding van de behandeling van de bestuursopdracht 'herijking maatschappelijke 
voorzieningenstructuur' in de commissievergadering S&I van 30 november 2021, heeft 
fractie CDA schriftelijke vragen gesteld. In deze brief leest u de antwoorden op de 
gestelde vragen. 
 

 

1. “Verliesgevende exploitaties”: graag duidelijk maken welk verlies er is op 
welke accommodatie, dan kan de raad bepalen of dat verlies redelijk of te hoog 
is. Zoals het nu wordt opgeschreven wordt de raad meegesleept met algemene 
termen zonder concreet inzicht. Voorbeeld: de exploitatie van Keenter Hart is 
flink verliesgevend, de sporthallen en sportzalen zijn verliesgevend. 
 

Antwoord: Met de vaststelling van de bestuursopdracht, stemt de raad in met het proces 
en de kaders waarbinnen de herijking van de maatschappelijke voorzieningenstructuur 
vorm krijgt. De uitwerking van de bestuursopdracht start met een inventarisatiefase 
(januari t/m juni 2022). Tijdens deze inventarisatiefase worden de kosten en baten 
(exploitaties) van gemeentelijke accommodaties nader uitgewerkt (zie bestuursopdracht 
pagina 2). Het is op dit moment niet mogelijk en voor de vaststelling van de 

bestuursopdracht niet relevant om deze gegevens op accommodatieniveau inzichtelijk te 
hebben. 
  
 
2. Een besluit over een sluiting van een accommodatie wordt in het kader van 

het beleid binnensportaccommodaties genomen, niet als uitkomst van dit 
onderzoek. Wat doen de sporthallen en -zalen dan in deze bestuursopdracht? 

  



Antwoord: Klopt, het sportaccommodatiebeleid wordt meegenomen in de 
bestuursopdracht; panden die vanuit sportbeleid behouden moeten blijven, zijn 
onderdeel van de opgave. Bij de uitwerking van de bestuursopdracht gaat het niet alleen 
over het open houden en sluiten van accommodaties. Het gaat ook over de vraag hoe 
accommodaties beter / efficiënter benut kunnen worden. In dat kader wordt ook gekeken 

naar de mogelijkheden om de (faciliteiten bij) sportaccommodaties breder in te zetten. 
  
 
3. De kosten van renovatie en verduurzaming worden heel hoog, staat in de 
stukken. Ook dat is te abstract. Wat zijn de geschatte kosten per 
accommodatie? 
  

Antwoord: Dit is inderdaad nog abstract. Na vaststelling van de bestuursopdracht door 
de raad wordt de verduurzamingsopgave tijdens de inventarisatiefase (januari t/m juni 
2022) financieel inzichtelijk gemaakt (zie bestuursopdracht pagina 2). Ook in het 
uitvoerings- en investeringsprogramma dat volgens planning vanaf 2024 start, worden 
de investeringskosten ten behoeve van verduurzaming meegenomen bij de 

uitvoeringsacties / investeringen die dan worden voorgesteld. 

  
 
4. In 2020 is een grondig meerjarenonderhoudsprogramma gemaakt (raad 
december 2020) dat lijkt geen rol te spelen. Waarom niet? 
  
Antwoord: in een meerjarig onderhoudsprogramma (MJOP) zijn geen 
renovatiewerkzaamheden en duurzaamheidsopgaven opgenomen. Een MJOP gaat 

uitsluitend over onderhoud van de gebouwen. 
Het onderhoud is in 2020 middels een MJOP in beeld gebracht. Vanuit de 
bestuursopdracht moet van dit MJOP een Duurzame MJOP (DMJOP) worden gemaakt 
waarin ook het toekomstige onderhoud na renovatie en uitvoering van 
duurzaamheidsmaatregelen is opgenomen. 
  
 

5. Renovatie sportpark Boshoven en wijkaccommodatie Moesel gaan door. 
Cruciale vraag: moeten de kosten van sportpark Boshoven en 

wijkaccommodatie Moesel voor een deel of helemaal betaald worden uit 
bezuinigingen op andere accommodaties? 
  
Antwoord: Op het moment dat de raadsvoorstellen over de renovatie van het sportpark 

Boshoven en de wijkaccommodatie Moesel worden voorgelegd, is het aan de raad om te 
besluiten over de financiële dekking. Ten algemene geldt dat de raad bij vaststelling van 
de gemeentebegroting 2022 heeft besloten dat: 

• er vanaf 2023 structureel € 300.000,- bezuinigd moet worden op de 
maatschappelijke voorzieningenstructuur (waarvan ook het sportpark Boshoven 
en de wijkaccommodatie Moesel onderdeel uitmaken); 

• voor nieuwe accommodaties geldt dat de mogelijkheden moeten worden bekeken 

om deze uit bestaande budgetten te realiseren; 
• aanvullend op het prioriteitenbudget een reservering wordt gedaan van 3 keer  

€ 150.000,- vanaf 2023 ten behoeve van investeringen die bijdragen aan de 
doelstelling en resultaten zoals beschreven in de bestuursopdracht. 

Met de door de raad vastgestelde financiële kaders zoals opgesomd bij bovenstaande 3 
bullets dient bij het doen van dekkingsvoorstellen rekening te worden gehouden. 
 

 
 
 



6. Kosten: waarom procesbegeleiding en communicatie niet door eigen 
mensen?  
 
Antwoord: eigen mensen worden vanuit hun vakinhoudelijke kennis zoveel als mogelijk 
betrokken bij de uitvoering van de bestuursopdracht. Naast mensen die op inhoud hun 

bijdrage leveren, is het wenselijk en nodig om een (externe) procesbegeleider in te 
huren die het hele proces in goede banen leidt. Een procesbegeleider is binnen de 
bestaande formatie niet beschikbaar en zal daarom ingehuurd moeten worden. Ook voor 
wat betreft het communicatie- én participatietraject kan er binnen de bestaande formatie 
waarschijnlijk onvoldoende capaciteit worden vrijgemaakt om dit traject in goede banen 
te leiden. Daarom wordt ook hiervoor rekening gehouden met noodzakelijke inhuur.  
  

 
7. Waarom is een externe vastgoedspecialist nodig? (eigen team vastgoed)  
  
Antwoord: Deze is nodig om op vaktechnisch gebied in beeld te brengen welke 
energiemaatregelen en bouwkundige maatregelen er genomen dienen te worden om 

uitvoering te geven aan wet- en regelgeving teneinde in 2040 energie neutraal te zijn. 

  
 
8. Waarom is externe bouwkundige kennis en dergelijke nodig? (Hebben eigen 
mensen en er is per accommodatie een gedetailleerd onderhoudsrapport) 
  
Antwoord: Het gaat hier niet om het uitvoeren van regulier onderhoud zoals opgenomen 
in het MJOP. Waar het wel om gaat is het door vertalen van investeringen die op het 

gebied van duurzaamheid en energie worden gedaan naar het Duurzame MJOP (DMJOP). 
Dit leidt tot een uitbreiding van het bestaande MJOP waarbij onderhoudsactiviteiten ten 
behoeve van gedane investeringen in duurzaamheid en energie in beeld wordt gebracht 
en financieel worden vertaald. Het huidige MJOP voorziet hier niet in. 
  
 
9. Lijst van accommodaties: waarom de accommodaties waarvan de gemeente 

geen eigenaar is, met name de sportkantines, schutterijlokalen en 
scoutinggebouwen? Wat is daar de bedoeling mee? Gemeente heeft er toch 

geen zeggenschap over? 
  
Antwoord: Klopt. De gemeente heeft primair geen zeggenschap over wat er in niet 
gemeentelijke accommodaties gebeurt. Dit wil echter niet zeggen dat niet gemeentelijke 

accommodaties zoals sportkantines, schutterijgebouwen en scoutinggebouwen niet 
breder ingezet kunnen worden en dus een bijdrage kunnen leveren aan het totale 
maatschappelijke huisvestingsvraagstuk. Sterker nog, diverse verenigingen met eigen 
accommodaties hebben kenbaar gemaakt hun accommodaties graag breder te willen 
openstellen.  
  
 

10. Op de lijst staan accommodaties waarvan bij voorbaat vaststaat dat we 
daar niet aankomen zoals zwembad, theater, bibliotheek, scholen, sporthallen 
en de meeste sportzalen. Dit zijn volgens ons ook de duurste gebouwen. 
Ook Keenterhart, Kimpe Veld, Corneel zullen blijven. 
Dat betekent volgens ons dat als we hier mee doorgaan de besparing moet 
worden gevonden op relatief goedkope accommodaties? 

  

Antwoord: 
De raad kan besluiten om bepaalde accommodaties vanuit beleidsdoelstellingen in stand 
te houden, ook als deze accommodaties een lage bezetting kennen of veel geld kosten. 



Accommodaties zoals een theater of zwembad zijn voorbeelden waaraan dan gedacht 
kan worden. Dit wil echter niet per definitie zeggen dat op deze accommodaties geen 
kostenefficiëntie te behalen is. Zo kunnen bijvoorbeeld exploitaties van deze 
accommodaties mogelijk worden verbeterd door ze breder in te zetten. Die 
mogelijkheden worden bij de uitvoering van de bestuursopdracht in beeld gebracht. 

Over het algemeen zal wel gelden dat, hoe meer accommodaties vanuit 
beleidsdoelstellingen in stand gehouden moeten worden, hoe groter de uitdaging wordt 
om invulling te geven aan de financiële opgave zoals opgenomen in de 
gemeentebegroting 2022. 
 
 
Met vriendelijke groet, 

Namens burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 

 

Hans Jansen 
Hoofd afdeling OCSW 
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